
 

 
 

Interesna skupina negospodarskih dejavnosti 
 
Številka: 0653-04/12-12/2                
Ljubljana, 19. 9. 2013                                                                                  Osnutek                             
                                                                                                       

Z A P I S N I K  
 

12. seje Interesne skupine negospodarskih dejavnosti, ki je potekala v sredo, 18. septembra 
2013, v sobi 212/II, v prostorih parlamenta, Šubičeva 4, Ljubljana. 
 
Seja se je pričela ob 11.00 uri in zaključila ob 12.10 uri.  
 
PRISOTNI: 

 vodja interesne skupine: mag. Darija Kuzmanič Korva, 

 člani interesne skupine: Mitja Bervar, dr. Zoran Božič, dr. Janvit Golob, dr. Radovan 
Stanislav Pejovnik in mag. Peter Požun. 

 
Sejo je sklicala in vodila vodja interesne skupine mag. Darija Kuzmanič Korva. 
 
Dnevni red: 
 
1. Potrditev zapisnika 11. seje interesne skupine 
 
2. Priprava na 10. sejo Državnega sveta  
 
3. Razno 

 
Ad 1) 

 
Zapisnik 11. seje interesne skupine je bil potrjen brez pripomb (ZA 6, PROTI 0). 

 
Ad 2) 

 
Interesna skupina je obravnavala naslednje točke dnevnega reda 10. seje Državnega sveta: 
 
Pobude in vprašanja državnih svetnic in svetnikov 
Interesna skupina je razpravljala o Predlogu sklepa Državnega sveta k zahtevi državnega 
svetnika Draga Ščernjaviča za dopolnitev odgovora Nadzornega sveta Vzajemne d.v.z. na 
njegova vprašanja glede negospodarnega in zaskrbljujočega delovanja uprave Vzajemne 
d.v.z. v škodo zavarovancev Vzajemne d.v.z..  
Vodja interesne skupine mag. Darija Kuzmanič Korva in predsednik Državnega sveta Mitja 
Bervar sta pojasnila, da so o predlogu sklepa razpravljali tudi 14. seji Kolegija Državnega 
sveta v razširjeni sestavi 16. septembra 2013 in pri tem sklenili, da bo sklican poseben 
sestanek na temo problematike Vzajemne d.v.z., na katerem se bodo udeleženci sestanka 
(državni svetnik Drago Ščernjavič, predsednica Komisije za gospodarstvo, obrt, turizem in 
finance, predsednik Komisije za socialno varstvo, delo, zdravstvo in invalide ter Služba za 
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pravne in analitične zadeve Državnega sveta) dogovorili o možnih nadaljnjih korakih in 
pristojnostih Državnega sveta za razrešitev omenjene problematike.  
Član interesne skupine mag. Peter Požun je v nadaljevanju pojasnil vsebino svojih vprašanj, 
naslovljenih na Ministrstvo za zdravje, glede Predloga zakona o spremembah in dopolnitvah 
Zakona o pacientovih pravicah in zakonske ureditve uporabe posebnih varovalnih ukrepov 
tudi izven psihiatričnih bolnišnic in socialnovarstvenih zavodov. Pojasnil je, da se zakon 
pripravlja že dve leti in da bi po tolikem času že moral biti pripravljen za vložitev v 
zakonodajno proceduro, a temu ni tako. Hkrati je pojasnil, da je na sprejem omenjenega 
zakona vezana zakonska ureditev področja uporabe posebnih varovalnih ukrepov tudi izven 
psihiatričnih bolnišnic, s čimer bi se končno zagotovila večja varnost pacientov in zaščitilo 
zdravstvene delavce. Opozoril je tudi na to, da bi z vidika korektnega dialoga s civilno družbo 
morala ministrstva proces priprave zakonodajnih predlogov voditi bolj transparentno in se 
držati postavljenih rokov. 
Interesna skupina se je v nadaljevanju seznanila tudi z ostalimi vprašanji in pobudami 
državnih svetnikov (vprašanja Draga Ščernjaviča Ministrstvu za finance glede kriterijev za 
ocenjevanje kakovosti bančnih posojil slovenskih bank; vprašanja državnega svetnika 
Branka Šumenjaka Ministrstvu za infrastrukturo glede gradnje hitre ceste Ormož – Slovenska 
Bistrica; pobuda Uroša Brežana Vladi Republike Slovenije, Ministrstvu za infrastrukturo in 
prostor ter ELES d.d. glede alternativnih energetskih povezav daljnovoda Okroglo-Videm) in 
Komisije za državno ureditev (vprašanje Vladi Republike Slovenije glede uresničevanja 
določb Zakona o javni rabi slovenščine). 
Interesna skupina je v razpravi predloge sklepov Državnega sveta k vprašanjem in pobudam 
podprla, a v zvezi s to točko dnevnega reda ni oblikovala nobenega pisnega stališča. 
 
Osemnajsto redno poročilo o delu Varuha človekovih pravic Republike Slovenije v letu 
2012, EPA 1312-VI 
Interesna skupina se je seznanila s poročilom Komisije za državno ureditev ter predlogom 
sklepa Državnega sveta k poročilu.  
Vodja interesne skupine mag. Darija Kuzmanič Korva je menila, da je letošnje poročilo 
Varuha človekovih pravic z vidika zaščite socialnih pravic še bolj zaskrbljujoče kot prejšnja 
leta. Kljub sprejeti pokojninski reformi se namreč še vedno kažejo posledice neustrezno 
zastavljenega sistema uveljavljanja pravic iz javnih sredstev in s tem povezanih 
socialnovarstvenih prejemkov. Opozorila je tudi na to, da država velikokrat ne ustvarja 
ustreznih podlag za uresničevanje pravic, zapisanih v Ustavi RS. Dotaknila se je tudi načina 
izpostavljanja določenih ekstremnih primerov v samem poročilu, ki včasih ne kažejo prave 
slike problema in premalo definirajo kdo je krivec, kaj je bilo napačno izvedeno in kakšna bi 
bila prava pot.  
Član interesne skupine dr. Janvit Golob je menil, da je naloga Varuha človekovih pravic 
skrbeti tudi za uresničevanje makro pravic kot sta pravica do enakosti pred zakonom in 
pravica do dela.  
Član interesne skupine dr. Radovan Stanislav Pejovnik je opozoril na vprašanje pristojnosti 
Varuha človekovih pravic, ki se večkrat izkažejo za preveč omejene, in na to, da je potrebno 
poročilo omenjene institucije ocenjevati predvsem z vidika skladnosti izvedenih nalog z 
njenimi pristojnostmi. Opozoril je tudi na to, da Varuh človekovih pravic ne more sam urejati 
vseh zadev, ampak mora za uspešno delo imeti ustrezno podporo sodne veje oblasti, Policije 
itd. Kot primer je navedel pobudo za ustavno presojo določb Zakona za uravnoteženje javnih 
financ, ki jo je tudi na pobudo Univerze v Ljubljani Varuh človekovih pravic naslovil na 
Ustavno sodišče RS. 
Član interesne skupine mag. Peter Požun je pojasnil, da Komisija za socialno varstvo, delo, 
zdravstvo in invalide letos izjemoma ni obravnavala omenjenega poročila kot zainteresirano 
delovno telo, saj komisija iz leta v leto ugotavlja, da se ponavljajo vedno iste problematike, 
da se samo še krepijo, ustreznih rešitev pa ni.  
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Interesna skupina je v razpravi podprla predlog sklepa Državnega sveta, a v zvezi s to točko 
dnevnega reda ni oblikovala pisnega stališča.  
 
Predlog resolucije o nacionalnem programu za mladino 2013-2022, EPA 1242-VI  
Interesna skupina se je seznanila z Mnenjem Komisije za kulturo, znanost, šolstvo in šport 
ter predlogom sklepa Državnega sveta k predlogu resolucije.  
Vodja interesne skupine mag. Darija Kuzmanič Korva je izrazila pohvale programu, saj je po 
njenem mnenju dobro zastavljen. Podvomila je zgolj v ustreznost postavljenih kazalnikov v 
programu, ki v določenih primerih po njeni oceni ne bodo predstavljali ustrezne podlage za 
oceno uspešnosti sledenja posameznim strategijam, politikam in ciljem. Pozitivno se ji zdi, da 
se je precej pozornosti namenilo vprašanju stanovanjske politike za mlade (upoštevano je 
tudi področje rejništva ter nastanitev v oskrbovanih zavodih), pogreša pa več ukrepov, ki bi 
se dotikali tiste skupine mladih, ki je izločena iz vseh družbenih sistemov (kar 10 % mladih 
naj bi ne bilo vključenih ne v izobraževanje, ne na trg dela in ne prijavljenih na Zavodu RS za 
zaposlovanje). Po njenem mnenju bi bilo potrebno iskati rešitve ne samo za tiste mlade, za 
katere se predvideva, da bodo uspešno pridobili določeno izobrazbo in se potem zaposlili in 
si uredili življenje, ampak še posebej za tiste, ki nimajo enakih izhodišč kot ostali in so 
dejansko socialno izključeni.  
Kot odziv na razmišljanje mag. Darije Kuzmanič Korva je dr. Radovan Stanislav Pejovnik 
izpostavil primer Finske, ki ima za področje preprečevanja socialne izključenosti ustanovljeno 
posebno ministrstvo. Po njegovem mnenju ima izobražen človek boljše možnosti za 
zaposlitev, ureditev življenjskih pogojev itd. in v zvezi s tem opozoril na to, da se trenutno 
rušita dva temeljna stebra države: zdravstvo in izobraževanje (preko privatizacije) in da v 
državi ni izoblikovane ustrezne vizije za prihodnost. 
Predsednik Državnega sveta Mitja Bervar je menil, da je pomembno kaj država dejansko 
nudi mladim in ne samo obljube na papirju in predlagal, da bi se te obsežne problematike 
dotaknili na enem od posvetov v Državnem svetu.  
Ker gre za kompleksno vprašanje, ki se dotika tudi sistema izobraževanja, je član interesne 
skupine dr. Zoran Božič menil, da bi bilo dobro organizirati posebno posvetovanje tudi na 
temo kvalitete in kvantitete v sistemu visokega šolstva. V zvezi s problematiko ustrezne 
izobraženosti mladih pa je opozoril na to, da je trenutno stanje zaskrbljujoče, saj nekateri 
dobro izobraženi mladi razmišljajo o prekvalifikacijah v poklice, ki zahtevajo nižjo stopnjo 
izobrazbe, z namenom pridobitve boljših možnosti za zaposlitev.  
Interesna skupina je v razpravi podprla predlog sklepa Državnega sveta, a v zvezi s to točko 
dnevnega reda ni oblikovala pisnega stališča.  
 

* * * 
 

Na podlagi razprave o tej točki dnevnega reda je interesna skupina soglasno sklenila, da naj 
se na  temo iskanja rešitev za obširno in več področij obsegajočo problematiko mladih skliče  
posebna seja interesne skupine, na kateri bo opravljena poglobljena razprava o 
problematiki zaposlovanja, izobraževanja mladih in skrbi za njihovo prihodnost. 
Dogovorjeno je bilo, da se po opravljeni začetni razpravi na to temo v okviru Interesne 
skupine negospodarskih dejavnosti k iskanju idej, kako bi lahko Državni svet čim bolj 
pripomogel k razreševanju težke situacije mladih v državi, razprava razširi tako, da se k 
sodelovanju povabi še ostale zainteresirane interesne skupine (npr. delodajalce ali 
delojemalce).  
 
Predlog za avtentično razlago določbe e) 3. Člena zakona o davku na finančne storitve 
(ZDFS) v zvezi z obdavčevanjem storitev zavarovalnega posredovanja in zastopanja 
Vodja interesne skupine mag. Darija Kuzmanič Korva je člane interesne skupine obvestila, 
da bo na podlagi odločitve Kolegija Državnega sveta v razširjeni sestavi na seji Državnega 
sveta predlagan umik te točke dnevnega reda.  
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Interesna skupina se zaradi navedene informacije do predloga sklepa Državnega sveta k 
predlogu za avtentično razlago ni opredelila. 
 
Predlog finančnega in kadrovskega načrta Državnega sveta Republike Slovenije 
Interesna skupina k predlogu finančnega in kadrovskega načrta ni imela pripomb in v zvezi s 
to točko dnevnega reda ni oblikovala pisnega stališča.  
 

Ad 3) 
 

Vodja interesne skupine mag. Darija Kuzmanič Korva je omenila problematiko koriščenja 
že odobrenih evropskih sredstev za gradnjo kanalizacije in vodovoda v več naseljih 
Romov na Kočevskem, saj je zaradi nasprotovanj gradnji infrastrukture s strani civilne 
iniciative ogroženo koriščenje omenjenih sredstev. Opozorila je, da ni sprejemljivo, da se v 
lokalnih skupnostih onemogoča projekte za ureditev življenjskih razmer v romskih naselij, če 
so za to že pridobljena precejšnja sredstva iz EU (v tem primeru okrog pol milijona evrov), še 
zlasti pa z vidika zaščite človekovih pravic. Menila je, da bi morali biti v Državnem svetu 
pozorni tudi na to problematiko. 
 
 
 
 
 
Nuša Zupanec                                                             Mag. Darija Kuzmanič Korva 
sekretarka interesne skupine                                      vodja interesne skupine        


